
AKADEMICKÝ SENÁT 
UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 

Z Á P I S č. 4/2025 (309) - koncept 
ze zasedání Akademického senátu UTB konaného 18. února 2025 od 13:00  

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

 

Přítomni: Dujka Petr, Mgr.; Dvořáčková Markéta, Mgr.; Cejpek Blaštíková Lucie, Mgr. Ph.D.;  

Cindler Daniel, Bc.; Fučíková Klára, Ing.; Julinová Markéta, doc. Ing. Ph.D.; Ing.; Klejchová Jolana; 

Konečný Jiří, Ing. et Ing. Ph.D.; Kotlánová Barbora, Ing.; Maňasová Hradská Helena, Mgr. Ph.D.; 

Lazárková Zuzana, doc. Ing. Ph.D.; Melichárek Zdeněk Mgr. Ph.D.; Mikeska Martin, Ing. Ph.D.;  

Mlček Jiří, prof. Ing. Ph.D.;  Navrátil Michal, Mgr.; Novák Petr, doc. Ing. Ph.D.;  

Otrusinová Milana, Ing, Ph.D.; Pátíková Zuzana, doc. Mgr. Ph.D.; Pospíšilík Martin, doc. Ing. Ph.D.; 

Soukalová Radmila, Ing. Ph.D.; Staněk Michal, prof. Ing. Ph.D.; Strohmandl Jan, Ing. Ph.D.;  

Sysala Tomáš, Ing. Ph.D.; Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Šubrt Martin;  

Valášek Pavel, doc. Ing. CSc. LL.M.; Zábojníková Natálie 

Celkem přítomno: 27 členů AS UTB (z 38). 
 

Omluveni: Bedáňová Eva Ing.; Hoke Eva, Ing. Ph.D.; Jati Oliver, Bc.;  

Káčerková Eliška, Mgr. Ph.D.; Karolyová Denisa, Rybová Magdaléna, Ing.;  

Skarupská Helena, PhDr., Ph.D. (online); Vojdan Michal, Bc.; 

 

Stálí účastníci zasedání: Adámek Milan, prof. Mgr. Ph.D.; Humpolíček Petr, prof. Ing. Ph.D.;  

Knápková Adriana, doc. Ing, Ph.D.; Kubalčík Marek, prof. Ing. Ph.D.;  

Macháčková Alena, Ing, CSc.; Jaška David, Ing.; Vodinská Silvie, Ing. 

 

Zasedání zahájil a řídil předseda AS UTB doc. Sysel.  

Na zasedání je pořizován zvukový záznam a záznam projekční plochy v souladu s čl. 16 JŘ AS UTB. 

 

Doc. Sysel v úvodu zasedání sdělil, že nový Volební řád AS UTB byl na MŠMT zaregistrován. Počet 

členů AS UTB je nyní 38, místo původních 36.  

Předběžný program zasedání: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestorky.  

5. Příprava voleb do AS UTB. 

6. Projednání materiálu „Zpráva o činnosti AS UTB“. 

7. Různé.   

 

Ad 1) Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB 

Zápis ze zasedání AS UTB č. 3/2025 (308) byl po zapracování připomínek a doplnění zaslán 

účastníkům zasedání a zveřejněn v informačním systému UTB. 

 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 309/1 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 3/2025 (308) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 
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Hlasování: 

Pro:       27 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Návrh usnesení AS UTB č. 309/1 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 3/2025 (308) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Na předchozím zasedání nebyla přijata žádná usnesení, ze kterých vyplývají úkoly nebo vyžadují 

kontrolu plnění. 

Doc Sysel připomenul 3 roky staré usnesení AS UTB č. 270/4, kde AS UTB vyzval vedení UTB 

k vyřešení parkování u objektů UTB. Bližší informace k této záležitosti sdělí paní kvestorka v bodě 4.  

Ad 3) Projednání programu zasedání 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 309/2 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 3/2025 (308) ve znění: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestorky.  

5. Příprava voleb do AS UTB. 

6. Projednání materiálu „Zpráva o činnosti AS UTB“. 

7. Různé.   

Hlasování: 

Pro:       27 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 309/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 3/2025 (308) ve znění: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestorky.  

5. Příprava voleb do AS UTB. 

6. Projednání materiálu „Zpráva o činnosti AS UTB“. 

7. Různé.   

Ad 4) Informace rektora, prorektorů a kvestorky 

Rektor prof. Adámek 

- Projekt ITI pro FMK nevyšel. Čeká se na výsledek pro FT. FaME a FAI nyní připravují podání 

druhé žádosti. Pokud bude žádost FT zamítnuta, tak nebude čas na podání druhé žádosti.  

- Projekty ERDF se začaly úspěšně řešit.  

- Informace z ČKR – podle vrchního ředitele sekce řízení operačních programů Dr. Velčovského 

zůstane i po roce 2028 podpora z EU, a to v maximální výši 70 %.  
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- V současné chvíli může být příkazcem operace pouze vedoucí pracovník. Opustí se liniové 

řízení a nahradí se maticovým řízením. Příkazcem operace bude moct být i pracovník, který 

není ve vedoucí pozici, např. řešitel projektu.  

- Započala diskuse nad novým mzdovým předpisem. Budou navýšeny tarify. K 31. 5. 2025 by 

měl být předložen návrh nového mzdového předpisu, k navýšení tarifů dojde pravděpodobně  

k 1. 9. 2025, případně k 1. 10. 2025.  

Doc. Sysel upozornil, že MŠMT může mzdový předpis vrátit, pokud bude tarif pod minimální 

mzdou, již jednou se tak stalo kvůli zaručené mzdě. Mzdový předpis musí být projednán 

minimálně na dvou zasedáních AS UTB a jednom zasedání EK AS UTB.  

Rektor připomněl, že k 1. 1. 2025 je termín zaručená mzda zrušen. Nicméně minimální mzda 

se zvedá ročně. U nejnižších tarifů se bude muset nadefinovat mzda tak, aby byla bezpečně nad 

minimální mzdou. 

- Rozpis rozpočtu – do konce března bude připraven nový návrh rozpisu rozpočtu, představen by 

mohl být 1. 4. 2025. Po projednání na EK UTB se bude dokument schvalovat. Do konce dubna 

by mohl být rozpis rozpočtu schválený. V parametrech A a K by měla UTB dostat přibližně 

o 80 mil. Kč více. Parametr DKRVO by se měl zvednout o 4 %.  

- Senát ČR z novely vysokoškolského zákona vyjmul příspěvek na hlídání dětí, tzv. hlídačkovné. 

Ministr školství Mikuláš Bek vyzval rektory, aby se zamysleli nad konstrukcí nového VŠ 

zákona. Silně rezonuje názor, aby bylo v novém zákoně obsaženo, aby do vedení univerzit 

nemluvil AS. Rektor s tímto nesouhlasí a je pro zachování stávajícího modelu řízení univerzity. 

Doc. Sysel doplnil, že i RVŠ byla vyzvána k přípravě tezí nového zákona. Teze budou 

schvalovány v květnu na Sněmu RVŠ.  

- Dne 21. 2. 2025 navštíví UTB ministr školství Mikuláš Bek. Jeho zájem je podpořit UTB ve 

dvou oblastech vzdělávání – první oblastní jsou čipy a polovodiče, druhá oblast je zaměřena na 

zdravotnické záchranářství.  

- Stavební komise – nejsou uzavřené 2 investiční akce. Byla pozastavena akce vybudování centra 

kreativního designu. Rektor by rád otevřel diskusi k možnosti vybudování kolejí z těchto 

prostor. Je potřeba zaktualizovat strategický plán investičních akcí. Dále byla pozastavena akce 

spojená s vytvořením studentského klubu na Garni. Rekonstrukce vyčíslena na 8 mil. Kč. 

Prostory v budově U10 jsou pronajaté. Je potřeba vyřešit, zda prodloužit nájemní smlouvu, aby 

investice dávala smysl. Nájemní smlouva je nyní uzavřena na 7 let, 3 roky již uběhly. Uvažuje 

se o prodloužení nájemní smlouvy na 15 let.  

- Rektor popřál všem hodně zdraví a plno energie a poděkoval za práci v AS UTB.  

Prorektor Humpolíček 

- Poděkoval členům AS UTB za spolupráci. 

- Směrnice pro hodnocení pracovních činností je stále v přípravě. Prof. Humpolíček zašle 

vypořádání připomínek.  

- MEP – MŠMT schválilo složení panelu. Dne 17. 2. 2025 se uskutečnilo první setkání 

s předsedou prof. Pantanim z Italie. Sebeevaluační zprávy, vč. celouniverzitní, jsou 

finalizovány. Další zasedání MEP se uskuteční ve dnech 13. - 14. 5. 2025. Členové MEP v tyto 

dny fyzicky navštíví všechny součásti. MŠMT přidělilo UTB osobu, která bude MEP 

kontrolovat ze strany MŠMT. Tou osobou je Mgr. Jezný. 

Doc. Sysel sdělil, že při minulém MEP si vyžádali členové MEP online sezení se zástupci AS 

UTB, kterého se zúčastnili doc. Sysel, prof. Staněk, a doc. Mráček. Členové MEP se dotazovali 

na význam a pozici AS na UTB. 

Prorektor Kubalčík 

- Poděkoval členům AS UTB za spolupráci. 

- V pátek 14. 2. 2025 byly shromážděny přihlášky do soutěže Podpora mezinárodní spolupráce. 

Sešlo se historicky nejvíce přihlášek. Částka alokovaná na soutěž převyšuje zhruba 

dvojnásobně požadované finanční prostředky. Prof. Kubalčík požádal děkany a ředitele UNI 
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o zaslání priorit jednotlivých žádostí za své součásti. V pátek 21.2. 2025 proběhne zasedání 

hodnoticí komise, která předloží návrh panu rektorovi, které žádosti podpořit. Rektor potom 

učiní finální rozhodnutí. 

Dne 5. 2. 2025 proběhlo zasedání Mezinárodní rady UTB. Na základě jednání vzešla ze strany 

členů rady doporučení směrem k UTB.  

Prorektorka Juříková 

- Poděkovala členům AS UTB za spolupráci. 

- Studentům chodí pravidelně e-maily s nabídkami Job centra, poradenského centra, 

studentských akcí, kurzů apod. 

Ing Kotlánová se dotázala, zda jsou nabídky z Job centra zasílané také doktorandům, neboť jí 

ani jejím kolegům nic nechodí. Dr. Juříková toto prověří.  

- Dne 14. 2. 2025 byla uzavřena soutěž IGA K Trinity. Je přihlášeno 29 projektů. Od 1. 3. 2025 

začne realizace. 

- Pozvala na akce Finance Day, která se uskuteční 20. 2. 2025 na FaME. 

- Pozvala na Konferenci Fenomén 2025. Podrobné informace budou zaslány e-mailem.  

Kvestorka Vodinská 

- Poděkovala členům AS UTB za spolupráci. 

- Představila podrobné informace o počtech parkovacích míst alokovaných pro UTB před 

jednotlivými budovami. UTB má k dispozici celkem 563 parkovacích míst. Po dokončení 

budovy U1 a dobudování parkoviště u budovy U16 jich bude 613. Tajemníci fakult si řeší 

alokace parkovacích míst před jejich budovami sami. 

Doc. Pospíšilík požádal o upřesnění informací ohledně parkovacích míst u budovy U56. 

Rektor sdělil, že z 58 parkovacích míst je jich 12 vyhrazeno pro zaměstnance, zbytek je 

pronajat. Pro zaměstnance je dispozici parkoviště před U5 na pozemcích, které vlastní město.  

Doc. Novák se co dotázal na 2 uzavřená parkovací místa u budovy U2. Ing. Vodinská prověří, 

o jaké místa se jedná. 

Prof. Mlček se dotázal na parkování před budovou U11. Rektor sdělil, že budou vytvořeny 

kartičky dle SPZ. 

- Stavební komise – jsou naplánovány investice za 411 mil. Kč. Velká část bude hrazena 

z projektu ERDF.  

Dr. Sysala vznesl dotaz: „Co řeší Investiční komise, jejímž členem je jako zástupce AS UTB?“ 

Sdělil, že se za celé funkční období AS UTB se komise nesešla. 

- Vyšla směrnice rektora č. 6/2025 Schvalovací proces a předběžná kontrola. 

Dr. Strohmandl se kvestorky dotázal na vyúčtování SC do Prahy, které zasílal k podpisům na 

rektorát. Toto vyúčtování se vrátilo po měsíci. Dr. Strohmandl požádal o nápravu systému, aby 

se dokumenty vracely dříve. Kvestorka slíbila prověření situace a zajistí nápravu, aby se toto 

již neopakovalo. 

Ad 5) Příprava voleb do AS UTB 

RR/03/2025– Vyhlášení voleb do AS UTB pro volební období 2025-2028. Účinnost 12. 2. 2025. 

Obsahuje pokyny a termíny. 

AS UTB na dnešním zasedání: 

- Zruší Usnesení AS UTB č. 254/7 a č. 254/8.  

- Doplní volební komisi UTB – Dr. Grygar (FaME) - Dr. Zícha se vzdal funkce. 

- Jmenuje obvodní volební komisi pro AP organizačně nezařazené na fakultách a pro studenty 

DSP. 

- Schválí Podrobné organizační pokyny. 
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Doc. Novák sdělil, že se ho na FaME doktorandi, kteří jsou zároveň AP, ptají, do jakého volebního 

obvodu jsou primárně zařazeni? Na minulém zasedání AS UTB bylo řečeno, že jsou zařazeni jako AP, 

ale nikde nedohledal, v jakém dokumentu je toto napsáno. Ing. Macháčková uvedla, že to vychází 

z čl. 2 odst. 7 písm. a) VŘ AS UTB, kde je uvedeno: „akademický pracovník, který je zároveň 

studentem, si může místo volebního obvodu akademických pracovníků zvolit v závislosti na tom, jaký 

studijní program studuje, volební obvod studentů …“.  

Doc. Novák sdělil, že někteří studenti psali mail doc. Škrovánkové s žádostí o změnu volebního 

obvodu, ale nedostali žádnou odpověď. Doc. Sysel odpověděl, že do 20. 2. 2025 probíhá sběr těchto 

žádostí. Na e-maily bude odpovězeno po tomto datu.  

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 309/3 

AS UTB na návrh rektora zrušuje příslušnost všech akademických pracovníků UTB organizačně 

začleněných mimo fakulty UTB k akademické obci Fakulty technologické pro účely voleb do AS UTB 

schválenou v Usnesení AS UTB č. 254/7 a zrušuje příslušnost všech studentů studijních programů 

uskutečňovaných přímo UTB k akademické obci Fakulty technologické pro účely voleb do AS UTB 

schválenou v Usnesení AS UTB č. 254/8.  

Zrušení Usnesení AS UTB č. 231/8, Usnesení AS UTB č. 215/4 a Usnesení AS UTB č.  231/7 zůstává 

v platnosti. 

Akademičtí pracovníci organizačně začlenění mimo fakulty UTB a studenti studijních programů 

uskutečňovaných přímo UTB budou pro účely voleb do AS UTB příslušní k volebním obvodům 

v souladu s Volebním řádem AS UTB. 

Hlasování: 

Pro:       27 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 309/3: 

AS UTB na návrh rektora zrušuje příslušnost všech akademických pracovníků UTB organizačně 

začleněných mimo fakulty UTB k akademické obci Fakulty technologické pro účely voleb do AS 

UTB schválenou v Usnesení AS UTB č. 254/7 a zrušuje příslušnost všech studentů studijních 

programů uskutečňovaných přímo UTB k akademické obci Fakulty technologické pro účely voleb 

do AS UTB schválenou v Usnesení AS UTB č. 254/8.  

Zrušení Usnesení AS UTB č. 231/8, Usnesení AS UTB č. 215/4 a Usnesení AS UTB č.  231/7 zůstává 

v platnosti. 

Akademičtí pracovníci organizačně začlenění mimo fakulty UTB a studenti studijních programů 

uskutečňovaných přímo UTB budou pro účely voleb do AS UTB příslušní k volebním obvodům 

v souladu s Volebním řádem AS UTB. 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 309/4: 

AS UTB jmenuje JUDr.  Tomáše Grygara, Ph.D.  členem volební komise UTB. 

Hlasování: 

Pro:       27 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 309/4: 

AS UTB jmenuje JUDr.  Tomáše Grygara, Ph.D.  členem volební komise UTB. 
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K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 309/5: 

Pro volby do AS UTB ve volebním období 2025-2028 jmenuje AS UTB pro volební obvody podle 

čl. 1 odst. 3 písm. b) a d) VŘ AS UTB obvodní volební komisi ve složení: 

Mgr. Kateřina Králíková (předsedkyně volební komise) – THP na FMK 

Mgr. Pavel Krutil – AP na FMK 

BcA. Amálie Magdalena Mlčochová – studentka na FMK 

Hlasování: 

Pro:       27 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 309/5: 

Pro volby do AS UTB ve volebním období 2025-2028 jmenuje AS UTB pro volební obvody podle 

čl. 1 odst. 3 písm. b) a d) VŘ AS UTB obvodní volební komisi ve složení: 

Mgr. Kateřina Králíková (předsedkyně volební komise) – THP na FMK 

Mgr. Pavel Krutil – AP na FMK 

BcA. Amálie Magdalena Mlčochová – studentka na FMK 

 

Doc. Sysel s členy AS UTB prodiskutoval veškeré navržené změny v dokumentu Podrobné 

organizační pokyny.  

Dr. Strohmandl se dotázal na možnost uspořádat představení kandidátů. V dokumentu byl upřesněn 

termín pro konání shromáždění. 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 309/6: 

AS UTB schválil Podrobné organizační pokyny pro přípravu, průběh a technické podrobnosti 

organizace a zajištění voleb do Akademického senátu UTB ve volebním období 2025-2028. 

Hlasování: 

Pro:       27 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 309/6: 

AS UTB schválil Podrobné organizační pokyny pro přípravu, průběh a technické podrobnosti 

organizace a zajištění voleb do Akademického senátu UTB ve volebním období 2025-2028. 

 

Ad 6) Projednání materiálu „Zpráva o činnosti AS UTB“. 

Akademický senát UTB předkládá podle čl. 20 odst.4 Jednacího řádu AS UTB akademické obci UTB 

zprávu o činnosti. Třetí rok osmého volebního období AS UTB (2022–2025), období od 8. 3. 2024 do 

7. 3. 2025. 

Doc. Sysel představil strukturu a obsah zprávy s členy AS UTB. Následovala diskuse o dokumentu. 

 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 309/7 

AS UTB schválil Zprávu o činnosti Akademického senátu Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně za období 

od 8. 3. 2024 do 7. 3. 2025 v aktualizovaném znění po zasedání AS UTB. 
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Hlasování: 

Pro:       27 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

 

Návrh usnesení AS UTB č. 309/7 

AS UTB schválil Zprávu o činnosti Akademického senátu Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně za období 

od 8. 3. 2024 do 7. 3. 2025 v aktualizovaném znění po zasedání AS UTB. 

Ad 8) Různé 

Důležité termíny: 

7. 3. 2025   Konec funkčního období stávajícího AS UTB 

 

20. 2. 2025   Soutěž Můj první milión (podání přihlášky) 

5. 3. 2025   Slavností shromáždění akademické obce UTB 

7. 3. 2025   Ples FLKŘ 

1. 4. 2025   Ustavující zasedání AS UTB, svolá volební komise UTB 

2. 4. 2025   Veletrh pracovních příležitostí iKariera na FAI UTB 

Dr. Melichárek informoval, že k 1. 1. 2025 byl ukončen projekt „Duální kariéry pro VŠ studenty 

a vrcholové sportovce“. Projekt vznikl v roce 2020 na MŠMT pod hlavičkou UNIS. 

  

Studenti UTB ve Zlíně, reprezentující Českou republiku na významných mezinárodních sportovních 

akcích: 

- Atletika: FMK Martin Zajíc 5+10 km 16.7. – 27.7.2025 Světová univerziáda 2025 Německo, 

Evropský pohár; FHS Victoria Kuchmister – trojskok 

- Sportovní gymnastika: FT Dominika Ponížilová SU 2025 Německo 

- Skateboarding: FLKŘ Vilém Jakeš bojuje o LOH 2028 Los Angeles 

- Rugby 7: FLKŘ Anežka Skalová 

 

Rektor informoval, že přišly dotazy ohledně údajného plagiátorství prof. Staňka. Prof. Staněk požádal 

o svolání etické komise. Rektor oslovil předsedkyně a předsedy akademických senátů na jednotlivých 

fakultách (kromě FT). Ti nominovali členy etické komise. Poté co bude jmenována etická komise 

a zvolí se její předseda, začne se případu věnovat.  

Další dotazy zaslala ČTK. Tyto dotazy se týkaly voleb do AS UTB – proč byly zrušeny volby, kdo 

navrhoval usnesení, jestli byla UTB někdy bez AS UTB apod. Na tyto dotazy bylo odpovězeno. 

Dr. Strohmandl se dotázal, jak bude zajištěn přístup do budovy U13 nově zvoleným senátorům. 

Rektor odpověděl, že noví senátoři dostanou novou duální přístupovou kartu s nastavenými přístupy. 

Výměna karty za novou duální je nezbytná, neboť byla vyměněná čtecí zařízení a současné karty 

nebudou fungovat.  

Doc. Sysel poděkoval všem členům AS UTB za odvedenou práci a podporu po celé funkční období. 

Konec zasedání: 15:49 hod. 

Ve Zlíně dne 18. 2. 2025 

 

Zapsal Ing. Jaška, verifikoval doc. Sysel. 

 

 

  Ing. Martin Mikeska, Ph.D., v. r. doc. Ing. Martin Sysel, Ph.D., v. r. 

   předseda komory AP AS UTB      předseda AS UTB 


